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Protokół Nr 36/13 

z posiedzenia Komisji Edukacji Publicznej, Kultury, Zdrowia, Sportu, Turystyki i 

Spraw Obywatelskich Rady Miejskiej w Strykowie odbytego  

w dniu 15 kwietnia 2013 roku 

 

Obrady Komisji otworzyła i prowadził Przewodniczący Komisji Grzegorz Kozłowski. 

 

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Możliwości i perspektywy organizacji opieki i wspierania rozwoju dzieci do lat 3 na 

terenie Gminy Stryków (liczba dzieci urodzonych w latach 2009 -02012). 

2. Stan organizacyjny w  zakresie opieki nad dziećmi do lat 5 na dzień dzisiejszy i 

perspektywy na lata następne.  

3. Sprawy różne, w tym opiniowanie projektów uchwał.  

 

Porządek posiedzenia zaproponowany przez Przewodniczącego Komisji został przyjęty 

jednogłośnie.  

 

Ad. 1.  

Informacje dot. punktu 1 porządku posiedzenia przedstawił pan Radosław Zaborowski 

Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich i Społecznych Urzędu M-G Stryków.   

 

Możliwości i perspektywy organizacji opieki i wspierania rozwoju dzieci do lat 3 na 

terenie Gminy Stryków (liczba dzieci urodzonych w latach 2009-2012) 

 

 

Zameldowanie 

na pobyt: 

Liczba dzieci urodzonych w latach: 

 

2009* 2010 2011 2012 

stały 142 130 128 145 

czasowy 13 4 3 3 

* dzieci 4-o letnie 

Zgodnie z ustawą z dnia 04 lutego 2011r. o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 opieka 

instytucjonalna nad tą grupą wiekową może być prowadzona wyłącznie w następujących 

formach: 

1. Żłobek 

2. Klub dziecięcy 

3. Opiekun dzienny 

4. Niania  

5. Wyjątek stanowią dzieci, które ukończyły 2,5 roku. Na podstawie art. 14 ust. 1 lit. b 

ustawy o systemie oświaty dzieci te mogą być objęte wychowaniem przedszkolnym. 
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Ogólne 

informacje o 

poszczególnych 

formach 

opieki: 

Żłobek Klub dziecięcy Opiekun 

dzienny 

Niania 

Wiek dziecka: Od ukończenia 20 tygodnia życia do końca roku szkolnego w którym dziecko 

kończy 3 lata (max 4 lata gdy nie może być objęte wychowaniem 

przedszkolnym) 

Funkcje 

opieki: 

Wychowawcza, opiekuńcza, pielęgnacyjna, edukacyjna Opiekuńcza i 

pielęgnacyja 

Podmioty 

prowadzące: 

Gmina, osoba fizyczna, osoba prawna i 

jednostki nieposiadające osobowości 

prawnej. 

Osoba fizyczna 

zatrudniona przez 

gminę w formie 

um. zlecenia, w 

lokalu własnym 

lub gminnym 

Osoba fizyczna 

z którą umowę 

zawierają 

rodzice 

1 opiekun na: Max. 8 dzieci lub 5 dzieci gdy w grupie 

jest dziecko niepełnosprawne lub 

poniże 1 roku 

Max. 5 dzieci lub 

max 3 dzieci 

jeżeli jest dziecko 

poniżej roku lub 

niepełnosprawne 

Wg umowy 

Czas opieki Do 10 godzin Do 5 godzin Wg umowy 

Opłaty: Za pobyt i wyżywienie Za opiekę Wg umowy 

Wyżywienie: Tak tak Wg umowy 

Lokal: 2 pomieszczenia 1 pomieszczenie Pomieszczenie 

własne lub gminy 

brak wytycznych 

Wg umowy 

Rejestracja: Wpis do rejestru prowadzony przez 

burmistrza 

Wykaz osób, z 

którymi 

burmistrz 

podpisał umowę 

ZUS 

Kontrola i 

nadzór: 

Burmistrz rodzice 

Dotychczas do rejestru prowadzonego w Strykowie nie został wpisany żaden żłobek 

ani klub dziecięcy. Nie zawarto też żadnej umowy z dziennym opiekunem. Nie posiadamy 

informacji, czy na terenie gminy realizowana jest opieka poprzez zatrudnienie niani. 
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Przewodniczący Komisji pytał jakie uprawnienia powinien posiadać opiekun dziecięcy.  

 

Pan Radosław Zaborowski odpowiedział, że według ustawy o opiece nad dziećmi do lat 3 

opiekunem w żłobku lub klubie dziecięcym może być osoba posiadająca kwalifikacje: 

pielęgniarki, położnej, opiekunki dziecięcej, nauczyciela wychowania przedszkolnego, 

nauczyciela edukacji wczesnoszkolnej lub pedagoga opiekuńczo-wychowawczego. Tak 

stanowi art. 16 ust. 1 w/w ustawy. Opiekuna dziennego zatrudnia gmina poprzez konkurs w 

formie umowy aktywizującej. Wybierane są najkorzystniejsze oferty.  Jeśli chodzi o nianie 

mogą to być babcie, lub inni członkowie rodziny, w takim przypadku ZUS opłaca składki, a 

rodzice wynagrodzenie.  

 

Przewodniczący Komisji powiedział, że informacja przybliżyła wiedzę w tym temacie i 

podziękował za jej przedstawienie.  

 

Ad. 2.  

 

Pani Anna Sasin Sekretarz Miasta-Gminy Stryków przedstawiła informację na temat stanu 

organizacyjnego w  zakresie opieki nad dziećmi do lat 5 na dzień dzisiejszy i perspektyw na 

lata następne.  

Pani Anna Sasin powiedziała, że stan organizacyjny dotyczy dzieci do lat 6. Liczba oddziałów 

w szkołach podstawowych i przedszkolu samorządowym i niepublicznym wynosi 17, a liczba 

dzieci 404.  

Przedszkole Samorządowe w Strykowie - wydano 177 karty, oddanych przez rodziców 

zostało 169 kart, w tym 14 kart dla dzieci dwuletnich. Regulamin naboru do przedszkola 

określa kto ma pierwszeństwo przyjęcia, na pewno są to dzieci oczekujące. Zostało 155 kart, 

16 z nich przejęło Przedszkole sióstr Służebniczek, 6 kart zostało odebranych przez rodziców, 

którzy złożyli je do szkół. Zostały do rozpatrzenia 133 karty, przyjęto 100 dzieci, 

nieprzyjętych zostało 33 dzieci. W Przedszkolu Samorządowym tworzony jest dodatkowy 

oddział przedszkolny, adoptowana będzie jedna sala z szatni, bo są dwie sale przeznaczone na 

szatnie. Przedszkole jest dużym przedszkolem, nie będzie to rzutowało na bezpieczeństwo i 

mniej miejsca do zabawy.  

W szkole w Bratoszewicach będzie oddział przedszkolny, złożono 11 kart dzieci urodzonych 

w 2008 roku, 13 kart dzieci urodzonych w 2007 roku, 6 kar z roku 2009. Dzieci będą miały 

zapewnioną opiekę do godziny 15
00

 z tym samym wychowawcą, jeżeli dziecko będzie 

musiało zostać dłużej, będzie zapewniona opieka świetlicowa. Szkoła posiada własną kuchnię 

i świetlicę.           

Posiadamy informacje o otworzeniu nowego przedszkola, jeżeli zbierze się liczba 20 dzieci, 

to zostanie ono otwarte od września br., w późniejszym czasie będzie mogło uczęszczać ok. 

60-80 dzieci. Zanim przedszkole powstanie trzeba uzyskać wpis do ewidencji działalności 

gospodarczej prowadzonej przez burmistrza, jeszcze takiego wpisu nie ma. Jeżeli chodzi o 

czesne - to 500 zł wynosi wpisowe, koszt miesięczny 750 zł, 12 zł stawka żywieniowa, od 

następnego roku przedszkole będzie mogło ubiegać się o dotacje z urzędu. 

Niebezpieczeństwem jest to, że przepisy nie są łatwe i niejednoznaczne. Każdy podmiot 

składa do 30 września zapotrzebowanie, może okazać się, że znajdują się uczniowie spoza 

naszej gminy. Gminy, które nie zabezpieczą środków w budżecie nie chcą płacić kosztów 

utrzymania za uczniów ze terenu swojej gminy. 

 

Dalej pani Sekretarz poinformowała o liczbie dzieci zameldowanych i liczbie oddziałów w 

danej placówce.  
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Liczba dzieci zameldowanych ogółem na pobyt stały i czasowy: 

rok urodzenia –  2007 – 123 

   2008 – 116  

   2009 – 152  

   2010 – 134  

   2011 – 131  

   2012 – 147  

 

Planowana liczba miejsc w oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych i w 

przedszkolach w roku szkolnym 2013/2014 oraz liczba dzieci objętych rocznym 

obowiązkowym przygotowaniem przedszkolnym 

 

 

Placówka Liczba 

oddziałów 

Liczba 

miejsc 

Liczba dzieci zameldowanych na pobyt 

stały i czasowy z rocznika  

2007 2008 2009 2010 

Szkoła Podstawowa Nr 1 w 

Strykowie 

2 50 29 31 42 48 

Szkoła Podstawowa Nr 2 w 

Strykowie 

1 25 27 19 33 23 

Szkoła Podstawowa w 

Bratoszewicach 

2 45 16 20 19 17 

Szkoła Podstawowa w 

Dobrej 

1 25 26 20 35 29 

Szkoła Podstawowa w 

Koźlu 

1 25 18 14 13 10 

Szkoła Podstawowa w 

Niesułkowie 

1 25 7 12 10 7 

Przedszkole Samorządowe 

w Strykowie 

4 100 --- --- --- --- 

Niepubliczne Przedszkole 

Sióstr w Strykowie 

3 75 --- --- --- --- 

Niepubliczne Przedszkole 

w Niesułkowie 

2 34 --- --- --- --- 

Razem 17 404 123 116 152 134 

 

Dyrektorzy placówek są poinformowani, że w pierwszej kolejności musza kwalifikować 

dzieci z rejonu, jeżeli są miejsca to spoza rejonu.  

 

Burmistrz Andrzej Jankowski poinformował, że w momencie wybudowania sali 

gimnastycznej w Koźlu trzeba będzie się zastanowić nad zmianą rejonizacji, np. Tymiankę 

przyłączyć do rejonu szkoły w Koźlu, odległość do Strykowa jest zasadzie taka sama, 

dowożenie więc będzie takie samo.   
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Ad. 3. Sprawy różne.  

 

Radny Andrzej Pożarlik pytał o czas wykonania nowej organizacji ruchu w związku z 

oddaniem do użytku obwodnicy Strykowa. Mówił także o potrzebie zamontowania tablic 

kierunkowych na rondzie z informacją o kierunku na Głowno, Łódź i autostradę A-2. Radny 

proponował wykonać tablice na koszt Gminy Stryków.  

 

Burmistrz Andrzej Jankowski odpowiedział, że trwają uzgodnienia, Generalna Dyrekcja 

Dróg Krajowych i Autostrad zgłosiła kilka drobnych uwag, które trzeba było uwzględnić. Na 

tablice kierunkowe nie wyrażono zgody. Obwodnica była budowana ze środków unijnych, 

więc to budzi wątpliwości.  

 

Radny Bogdan Walczak mówił o tablicach informacyjnych na ul. Warszawskiej w 

Strykowie dot. parkingu – są nieczytelne, małe litery.  

 

Przewodniczący Komisji poprosił o interwencje dot. usunięcia drzewa, chyba już 

uschniętego przy supermarkecie Tesco.  

Burmistrz Andrzej Jankowski poinformował, że urząd już wystąpił o jego wycięcie.  

 

Radny Bogdan Walczak mówił, że otrzymał kilka nieprzyjemnych telefonów od 

mieszkańców ul. Brzezińskiej, którą to ulicą wczoraj płynęła rzeka. Problem podobno był 

rozwiązany, to dlaczego woda leci, opryskuje ludzi, domy i ogrodzenia. Pytał do kogo ma 

kierować mieszkańców, aby im wytłumaczono ten problem.  

 

Przewodniczący Komisji Grzegorz Kozłowski odpowiedział, że jeżeli będą nadal telefony, 

to radny Walczak ma je kierować do niego, jako pracownika Zakładu Gospodarki 

Komunalnej. Dalej mówił, że jest bardzo dobrze wykonane to co zostało zrobione, 

przekierowana została woda z drenażu z boiska, to było zablokowane, woda cała zimę nie 

płynęła, nie było także lodu na ul. Brzezińskiej. Śniegi spowodowały to, że pola przyległe 

były dość mocno zasypane, zmuszeni byliśmy odblokować ten rów, woda przekierowana 

została do burzówki, na parę dni otworzyliśmy ujście. Będzie wykonany wlot, bo jesienią nie 

było warunków do jego wykonania. Będzie to zablokowane w najbliższym czasie. Dziś już 

woda płynie minimalnie, osuszymy rów, zablokujemy wlew. Jeszcze raz powtórzył, żeby 

mieszkańców  z uwagami kierować bezpośrednio do niego.  

 

Radny Bogdan Walczak powiedział, że naprawa tego problemu trwa o wiele za długo.   

 

Burmistrz Andrzej Jankowski mówił, że procedura jest taka, że w momencie wybudowania 

obwodnicy z mocy ustawy droga w graniach miasta przechodzi na własność Gminy, ale 

pozostały do załatwienia sprawy formalno-prawne, jak przekazanie majątku uchwała sejmiku 

samorządowego. Poza tym planowana jest wymiana zieleni m. in. na ul. Kościuszki, której 

status drogi jest taki sam, jak ul. Brzezińskiej. Wiąże się z tym wycinka drzew i o pozwolenie 

może wystąpić właściciel drogi i to nie jest w tym przypadku  Gmina Stryków, a Zarząd Dróg 

Wojewódzkich.   

 

Radny Sławomir Źródło pytał o wiadomości na temat innego włączenia do autostrady. W 

chwili obecnej w m. Dobra bardzo trudno włączyć się do ruchu z powodu tworzących się 

korków i dużego natężenia ruchu. Czy GDDKiA coś planuje, aby tę sytuacje rozwiązać.  

 



6 

 

Burmistrz Andrzej Jankowski odpowiedział, że projekt nowego włączenia został 

opracowany przez Generalną Dyrekcje Dróg Krajowych i Autostrad w Łodzi i przesłany do 

uzgodnień do Warszawy, skąd nie ma odpowiedzi. Burmistrz poinformował, że ruszyła 

budowa A-1. Firma Eurovia jeżeli tylko uzyska formalności będzie budowała ul. Zakładową. 

Jeśli chodzi o ul. Batorego to poprawiamy odwodnienie, firmy, które korzystały  z bocznicy 

muszą się wywiązać z podpisanego porozumienia o odtworzeniu tej ulicy. Tylko z jedną 

firmą mamy problemy, jeżeli nie będzie innego rozwiązania to wystąpimy na drogę sądową o 

niewywiązanie się  z warunków umowy.  

 

 

Przewodniczący Komisji mówił o złym wyglądzie niektórych komórek przy stacji PKP, 

które psują wygląd remontowanego dworca. Pytał, czy nie ma możliwości rozebrania tych 

komórek.  

 

Burmistrz Andrzej Jankowski powiedział, że PKP miało zamiar sprzedać je obecnym 

najemcom, tym którzy byli związani z PKP. Burmistrz przyznał, że to będzie duży kontrast 

pomiędzy starymi budynkami a dworcem, kiedy on nabierze blasku.  

 

Radna Anna Ślęzak mówiła, że droga w Kolonii Niesułków za mostem do Nowostaw 

Dolnych jest w bardzo złym stanie. Radna prosiła o interwencje.   

    
Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała E. Tomczak.  

 

 

 

                       Przewodniczący Komisji Edukacji Publicznej, Kultury,              

                 Zdrowia, Sportu, Turystyki i Spraw Obywatelskich  

                                              Rady Miejskiej w Strykowie  

 

                                                                                            Grzegorz Kozłowski  

 
 

 


